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1. B. Godkendelse af referat  

Godkendt.  
RVM sender referat til JMR vedr. GBE2 opfølgningsmøde på semesterevaluering. 
 

2. O. Meddelelser 
• JMR nævnte et par tilføjelser til den udsendte papirliste  
• VIL i CPH har ændret navn til Værdikæder og Teknisk Ledelse, stadig betinget akkrediteret, 

mens VIL Aalborg beholder sin cand. Polyt. status.  
• Styrelsen for videregående uddannelser vil gennemføre en gennemgang af takstindplaceringen 

af civilingeniøruddannelserne i 2015. 
• Universitetet har sendt en ansøgning om at få ændret matematikkravet for diplom i 

eksportteknologi. 
• Semesterbeskrivelser: Birgitte og JMR arbejder på forslag til hvordan det skal gøres så arbejdet 

minimeres. Umiddelbart vil en stor del være link og henvisninger til Moodle og 
Studieordningen.  

 
• Studieordningsrevision 

o MM/GM har ændret titel fra CST til Cand. Tech, PBL kursets 3 forelæsninger tilføjet 
og censur ændret. 

o VIL CPH og AALB (polyt) er blevet til to individuelle studieordninger pga. 
navneændring. Navneændring i CPH træder i kraft med det samme. 

o MOE har slettet Videnskabsteori. 
o Dip og BSc i Esbjerg har begge rettet meget i læringsmål. 

Til stede: Jens Chr. Rauhe, Rikke V. Matthiesen, Stig Taps, Thomas D. Brunø. 
Vincent T. Harpøth (kom ca. kl 14). 
Referent: Lea Fransson Thiesen 
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• Studierådsmøde 

o Fælleslinje i forhold til dispensation ved flere eksaminer. Der gives dispensation hvis 
eksamen er placeret samme dag eller 2 på hinanden følgende dage. Der dispenseres 
for den nyeste eksamen. Der udarbejdes fælles retningslinjer for skolen af Birgitte og 
Chr. Frier. 

o Ændring af manglende ECTS fra BA i forhold til hvor langt må man fortsætte på 
kandidat har været diskuteret længere oppe i systemet, og der er ingen ændringer. 

o Dialog med IK om de problemer vi har oplevet. Lederstillingen bliver ikke slået op før 
til foråret og Birgitta er stadig konstitueret leder. 

o Professionelle film om de studerende og deres uddannelse af MAYDAY film på vej. 
Lige nu bliver en studerende fra energi filmet for at udvikle konceptet. Der kommer 
film på bl.a. UG og youtube. Har Studienævnet nogle spændende kandidater med en 
spændende profil både i fritid og på studie?  

o Strammere adgangskrav på energi - vil vores studienævn også være med?  
 

• DRU møde 
o Budget ser ok ud, AAU regner med et overskud på ca. 60 mil. 
o Kvalitetssikring 
o Studieskift kan kun ske hvis der kan opnås fuld merit for 1. og 2. semester. Der 

kommer mere information i løbet af foråret. 
o Humanistisk informatik giver bekymring i forhold til institutionsakkreditering. 
o For dårlige matematik egenskaber hos nye studerende, studiestartsprøver er en 

mulighed som Elektronik og IT vil afprøve. 

 
3. B. D. Censorformandskabets årsberetning (E2013-E2014) 
Censorerne er positivt stemte, niveauet er godt, gruppeeksamen er blevet indført på en god måde, og 
det stigende antal studerende har ikke indvirket på kvaliteten. Censorerne vil gerne have 
medindflydelse på digitaliseringen af eksamen. Sammensætningen er god, 70 % af censorerne er 
aftagere af kandidaterne. Godt, at censorer ikke vælges tilfældigt, da det sikrer den faglige viden i 
forhold til det givne projekt. Positivt, at der kun har været 6 ankesager i alt på studienævnets 7 
uddannelsesretninger, samt, at kun 1 klage fik medhold.  
 
4. B. D. Særlige studiesager 
Opfølgning på sidste mødes afgørelse i specielt 3. semester forløb for en ordblind studerende. SN har 
sagt nej til opdele den studerendes 3. semester i AAU og ikke-AAU ECTS - den studerende ville tage 5 
ECTS på andet universitet og lave 25 ECTS AAU projekt. Har genansøgt om at få nedsat mundtlig 
præsentation fra 1 timer til 45-30 minutter. SNs fastholder sin godkendelse af den oprindeligt 
godkendte plan, ellers er alternativet at den studerende går til eksamen på normale vilkår. Den særlige 
plan for eksamenen skal sendes til censor. 

 
5. B. D. Max. sideantal i projektrapporter 
TDB: Mener ikke det giver mening at der er de samme retningslinjer for alle projekter på alle retninger 
og uddannelser. VS har lavet egne retningslinjer og foreslår, at den generelle vejledning på SN webside 
sløjfes (eller der indskrives forbehold – ”medmindre andet er angivet i uddannelsens studievejledning”. 
Også afleveringsform, eks. DMS3 videnskabelige artikler skal ændres, og informationen flyttes i stedet 
over i hver enkel studievejledning.  
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6. B. D. Politik for studie- og karrierevejledning 
Er sendt i høring, SES laver fælles indstilling til studieforvaltningen. SN efterlyser en klar præcisering af 
ansvarsfordeling – i mange kasser nævnes der mere end 1 (del)ansvarlige enhed. 
Semesterkoordinatorer, tutorer og projektvejledere kunne tænkes ind i højere grad. 

  
7. B. D. Creative Genius 30 ECTS merit  
Kan SN meritgodkende dette som 3. semesters KA forløb? De studerende skal komme en konkret plan 
for hvordan deres hjemuddannelse kommer i spil i forløbet, skal være godkendt af 
semesterkoordinatoren.   

 
8.O. Kvalitetsudvalgsrapport  
De studerende bruger for lidt tid på deres studier, regler skal forenkles, der skal være mere frihed til at 
tilrettelægge den enkelte uddannelse. Uddannelser skal målrettes fuld studieaktivitet. 
Censorinstitutionen skal omlægges. SN mener ikke, at en amerikansk undersøgelse direkte kan 
overføres til danske forhold som det er tilfældet i denne rapport. 

 
9. O. D. Studieretningsprojekter i M-tech’s laboratorier for gymnasieelever 
Udsættes til næste gang hvor JHA kan deltage. 

 
10. D. Forslag til kommende punkter 

• Pædagogisk udvikling 
• Rektors strategiplan – PBL 4. gen. 

 
11. D. Eventuelt 
Intet. 
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